

## LEWIS PUGH

ENDURANCE SWIMMER &  
UN PATRON OF THE OCEANS



**21 NOVEMBRE**  
EUROPEAN CONVENTION  
CENTER LUXEMBOURG

## LEWIS PUGH

- Nageur pionnier, UN Patron de l'Océan -  
- Endurance swimmer, UN Patron of the Ocean -

Lewis Pugh est connu mondialement par sa traversée à la nage du Pôle Nord en 2007. Il nous y montre la fonte des glaces dans la mer de l'Arctique et réitère l'exploit 3 ans plus tard, en nageant à travers un lac glaciaire du Mont Everest. Premier homme à accomplir une nage en endurance dans tous les océans de la Planète, Lewis Pugh met en lumière la beauté fragile et la vulnérabilité de l'écosystème qu'il observe. Ses exploits notables lui ont valu plusieurs récompenses, dont les plus hautes distinctions de la France et d'Afrique du Sud, ainsi que le « Freedom of the City of London ». En 2010, lors du Forum Economique Mondial, il est reconnu « Young Global Leader » pour son « potentiel à changer le futur du monde par son leadership inspirant ». En 2013, il devient « Ambassadeur des Océans », dans le cadre du programme des Nations Unis pour l'Environnement.

*Lewis Pugh is best known for undertaking the first swim across the North Pole in 2007 to highlight the melting of the Arctic sea ice. Three years later, he followed this up with a swim across a glacial lake on Mount Everest, drawing attention to the melting glaciers in the Himalayas. Being the first person to complete a long-distance swim in every ocean of the world, Lewis Pugh puts forward the beauty and vulnerability of the ecosystems he encounters. For his extraordinary achievements, Lewis has received a number of awards including France and South Africa's highest honours, as well as the "Freedom of the City of London". In 2010, during the World Economic Forum, he was named a "Young Global Leader" for his "potential to contribute to shaping the future of the world through inspiring leadership". In 2013, Lewis Pugh was appointed "Patron of the Oceans" by the United Nations Environment Programme.*